
Protokół Nr XXXI/09
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 28 stycznia 2009 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.05, zakończenia 14.55

Obecnych na Sesji – 20 radnych /lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu/.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek

Obsługa radcowska – Adwokat Andrzej Łebek 

Ad. 1. Otwarcie Sesji.

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która powitała radnych Rady Miejskiej,, Wiceprezesa Spółki „Sanikom” Pana Mariana Stoleckiego, 
Prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Pana Jarosława Dyczkowskiego, 
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry,  mieszkańców miasta oraz kamiennogórskie media.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż w Sesji  uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje.

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Miejskiej w 2008 roku.
6. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w 2008 roku.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w 2008 roku.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej

w Kamiennej Górze na 2009 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 

na 2009 rok.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania  taryf  dla  zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, świadczonych przez Miejskie 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w Kamiennej Górze.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka i Zielonej w Kamiennej Górze.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (z dz. nr 136/14, 
obr. nr 5 na dz. 136/16, obr. nr 5).



13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  (dz.  nr  42/9,
obr. nr 6).

14. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  nieruchomości (dz.  nr 227/2-3,
obr. nr 3).

15. Podjęcie  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  nieruchomości  (dz.  nr  789/22,
obr. nr 6).

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Antoniego Nosowicza na działalność 
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Teresy  Ciszek  na  działalność 
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie Sesji.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

Przewodnicząca  RM  poinformowała,  iż  protokół  Nr  XXX/08  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 17 grudnia 2008 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała,  że  nie  zostały  do  niego  wniesiono  żadne  uwagi  ani  zastrzeżenia  i  zapytała,
czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania.

Nikt z radnych nie zgłosił wniosków ani zapytań.

Ad. 5.   Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Miejskiej w 2008 roku.  

1. Sprawozdanie z działalności Komisji Regulaminowej przedstawił Przewodniczący – radny 
R. Ostrowski – zał. Nr 2 do protokołu.

2. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  Przewodniczący  –  radny
J. Groma – zał. Nr 3 do protokołu.

3. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Spraw  Społecznych  przedstawił  Przewodniczący 
Komisji – radny M. Kućmirowski – zał. Nr 4 do protokołu. 

4. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Strategii  i  Rozwoju  przedstawił 
Przewodniczący – radny J. Gorczyca – zał. Nr 5 do protokołu.

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawiła 
Przewodnicząca – radna C. Róg – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad. 6.   Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w 2008 roku.  

Sprawozdanie  z  działalności  Rady  Miejskiej  przedstawił  Wiceprzewodniczący  Rady  Pan
A. Jasiński – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad. 7.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w 2008 roku.  

BM przedstawił sprawozdanie z działalności w 2008 roku – zał. Nr 8 do protokołu.



Ponadto BM poinformował zgromadzonych, iż w dniu 16 stycznia 2009 r. odbyło się w Warszawie 
spotkanie  władz  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  dotyczące  ostatecznego 
wyznaczenia przebiegu drogi szybkiego ruchu S-3, w którym uczestniczył  Wiceprzewodniczący 
Rady  Powiatu  jako  przedstawiciel  Kotliny  Kamiennogórskiej.  W  trakcie  obrad  ustalono,
że najbardziej optymalną trasą dla tego zadania inwestycyjnego będzie tzw. „Wariant fioletowy”,
z którym bliżej można zapoznać się w gabinecie Burmistrza na szczegółowych mapach.   

Salę obrad opuścił radny G. Szmajdziński – pozostało 19 radnych.

Ad.  8.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  Stałych  Komisji  Rady   
Miejskiej w Kamiennej Górze na 2009 rok.

Projekt uchwały  przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej  Pani Małgorzata Krzyszkowska
– zał. Nr 9 do protokołu. Dodała, że plany pracy będą podane do publicznej wiadomości, poprzez 
zamieszczenie ich na stronie internetowej w BIP oraz wywieszenie na tablicy ogłoszeń.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/207/09 w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze na 2009 rok.

Ad. 9.    Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej   
Górze na 2009 rok.

Na salę obrad powrócił radny G. Szmajdziński – jest 20 radnych.

Projekt uchwały  przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej  Pani Małgorzata Krzyszkowska
– zał. Nr 10 do protokołu. Dodała, że plan pracy będzie podany do publicznej wiadomości, poprzez 
zamieszczenie go na stronie internetowej w BIP oraz wywieszenie na tablicy ogłoszeń.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/208/09 w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej Górze na 2009 rok.

Ad. 10.   Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego   
zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków,  świadczonych  przez  Miejskie 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w Kamiennej Górze.

Projekt uchwały przedstawił Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Pan 
Jarosław Dyczkowski – zał. Nr 11 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.



Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/209/09 w sprawie przedłużenia czasu 
obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 
świadczonych  przez  Miejskie  Przedsiębiorstwo  Wodociągów  i  Kanalizacji  spółka  z  o.o.
w Kamiennej Górze.

Ad.  11.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania   
przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka i Zielonej w Kamiennej Górze.

Projekt  uchwały  przedstawił  Zastępca  Kierownika  Wydziału  Architektury  i  Gospodarki 
Nieruchomościami Pan Andrzej Omachel – zał. Nr 12 do protokołu.

Salę obrad opuścił radny J. Gorczyca i nie brał udziału w głosowaniu – pozostało 19 radnych.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/210/09 w sprawie uchwalenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulic  Asnyka  i  Zielonej
w Kamiennej Górze.

Ad.  12.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  
(z dz. nr 136/14, obr. nr 5 na dz. 136/16, obr. nr 5).

Salę obrad opuścił radny W. Słowiński i nie brał udziału w głosowaniach – pozostało 18 radnych.

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Nieruchomościami 
Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 13 do protokołu. 

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/211/09 w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości.

Ad. 13.    Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 42/9,  
obr. nr 6)  .  

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Nieruchomościami 
Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 14 do protokołu. 

Na salę obrad powrócił radny J. Gorczyca – jest 20 radnych.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.



Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/212/09 w sprawie  wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości.

Ad. 14.   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 227/2-3,  
obr. nr 3).

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Nieruchomościami 
Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 15 do protokołu. 

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/213/09 w sprawie  wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości.

Ad. 15.   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 789/22,  
obr. nr 6).

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Nieruchomościami 
Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 16 do protokołu. 

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/214/09 w sprawie  wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości.

Ad.  16.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Antoniego  Nosowicza  
na działalność Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Projekt  uchwały  przedstawił  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Andrzej  Jasiński
– zał. Nr 17 do protokołu. 

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze  przy 
17  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXI/215/09
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Antoniego  Nosowicza  na  działalność  Burmistrza  Miasta 
Kamiennej Góry /1 osoba nie brała udziału w głosowaniu/.



Ad. 17.    Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Teresy Ciszek na działalność   
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Projekt  uchwały  przedstawił  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Andrzej  Jasiński
– zał. Nr 18 do protokołu. 

Radny Z. Nagórny zwrócił się z prośbą do Burmistrza Miasta o podjęcie działań zmierzających
do jak najszybszego rozwiązania konfliktu powstałego między Panią Teresą Ciszek, a Prezesem 
Spółki  Mieszkaniowej.  Zaistniała  sytuacja  powoduje  wzrost  wydatków  ponoszonych  przez 
jednostkę podległą, których suma wynosi zdaniem radnego już ok. 70 tys. zł. 

BM odpowiedział, że zaistniały konflikt budzi u wszystkich podobne odczucia. Niemniej jednak, 
szczegółowe wyjaśnienia  zostały złożone w dniu 26 stycznia  2009 r.  na posiedzeniu roboczym 
Rady Miejskiej,  gdzie  poinformowano  zgromadzonych  o  szczegółowych  kwotach  poniesionych 
przez Spółkę Mieszkaniową z tytułu konfliktu obydwu w/w stron. Dodał również, że z wszystkimi 
dokładnymi danymi zainteresowani radni mogą się zapoznać w gabinecie Burmistrza, bez potrzeby 
ujawniania publicznie kosztów postępowania.   

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze 
przy 14 głosach „za”, 2 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/216/09
w sprawie  rozpatrzenia  skargi Pani Teresy Ciszek na działalność Burmistrza Miasta Kamiennej 
Góry.

Ad. 18. Sprawy różne.

Radny J. Gorczyca zapytał, czy Gmina Miejska może starać się w przyszłych latach o przyznanie 
z Powiatowego Urzędu Pracy osób do sumiennego odśnieżania chodników w sezonie zimowym, 
zatrudnianych  w  ramach  prac  interwencyjnych  bądź  prac  społecznie  użytecznych?  Pytanie 
powyższe zostało podyktowane tym, iż w obecnym roku sprawa dotycząca odśnieżania wygląda 
bardzo źle. Dodatkowo stwierdził, iż jest to może spowodowane faktem braku zaradności firmy 
zajmującej się tą czynnością w okresie zimowym.      

BM odpowiedział, że firmą „Sanikom” w porozumieniu z  Gminą Miejską stara się systematycznie 
wprowadzać mechanizację odśnieżania chodników, będącą właściwym kierunkiem działania w tym 
zakresie.  Niemniej  jednak,  w  obecnym sezonie  nikt  nie  jest  zadowolony  z  formy odśnieżania 
chodników,  w  związku  z  czym  należy  w  przyszłych  latach  podjąć  zdecydowane  działania
w tym temacie.  Dodał  przy tym,  iż  zatrudnienie  pracowników w ramach prac interwencyjnych
do takich czynności nie jest do końca dobrym rozwiązaniem dla całej tej sytuacji. Gmina Miejska
w  2008  r.  korzystała  z  możliwości  pozyskania  pracowników  zatrudnianych  w  ramach  prac 
społecznie  użytecznych  bądź  interwencyjnych,  jednak  limity  ustalone  przez  Powiatowy Urząd 
Pracy zamroziły  takie  działanie  pod koniec  roku.  W związku z  powyższym,  pozostała  jedynie 
możliwość  zawarcia  umowy z  2-3 pracownikami  interwencyjnymi  pod koniec 2008 r.  Ponadto 
dodał,  że  korzystniejszym działaniem na  przyszłość  jest  zwiększenie  mechanizacji  odśnieżania 
chodników,  co  nie  zmienia  faktu,  iż  w  obecnym  sezonie  zimowym  zadanie  to  było
źle wykonywane.  

Radny  R.  Ostrowski przypomniał  zgromadzonym,  że  2  lata  temu  w  Urzędzie  Miasta  został 
zorganizowany panel dyskusyjny przy udziale Prokuratora Rejonowego w Kamiennej Górze Pana 
Tadeusza  Gąsiora.  Niestety  nie  pojawili  się  wówczas  przedstawiciele  Sądu  Rejonowego
w Kamiennej  Górze  dla  poszerzenia  spektrum wiedzy i  wymiany poglądów.  Niemniej  jednak, 
podczas  dyskusji Prokurator Rejonowy stwierdził, że Gmina Miejska mogłaby zatrudnić ok 1,5 tys. 



osób w ramach prac interwencyjnych np.  do odśnieżania  chodników, które mogą poprzez takie 
prace  społecznie  użyteczne  odpracowywać  zasądzone  kary  grzywny.  Zdaniem  radnego 
mechaniczne oczyszczanie chodników nie przyniesie nigdy tak pożądanego efektu, jak ręczna praca 
znacznej liczby ludzi. Dodatkowo, można by powstałe na chodnikach zlodowacenia i tzw. błoto 
pośniegowe umieszczać na przyczepach ciężarowych, a następnie wywozić poza obszar miasta.   

BM  stwierdził,  iż  ciężko  jest  ustosunkować  się  na  dzień  dzisiejszy  do  danych  podanych
przez Prokuratora Rejonowego, a dotyczących możliwości zatrudnienia aż 1,5 tys. osób. Dodał,
że Gmina Miejska zatrudnia w ramach tzw. prac interwencyjnych co roku ponad 100 osób. Niestety, 
z  wszystkich  zatrudnionych  do  końca  umowy  pozostaje  ok.  2-3  osób,  co  jest  związane
z  koniecznością  prawie  cotygodniowego  zwalniania  dyscyplinarnego  kilku  z  pracowników 
interwencyjnych.  W  związku  z  czym,  nie  jest  łatwą  rzeczą  rozwiązanie  proponowane
przez Prokuratora, o którym można by długo dyskutować. Ponadto poinformował zgromadzonych, 
iż osoby wskazane przez Powiatowy Urząd Pracy muszą być przyjmowane przez Gminę Miejską 
zgodnie z merytorycznymi przepisami i procedurami, co wiąże się ponoszeniem licznych kosztów. 
Niemniej, w miarę możliwości Gmina Miejska postara się zatrudniać w przyszłości nowe osoby
w  ramach  wykonywanych  prac  interwencyjnych,  co  jednak  nie  jest  skutecznym  środkiem
dla rozwiązania spraw porządkowych. Na zakończenie stwierdził,  że pomysł radnego dotyczący 
odpracowywania  zasądzonych  ludziom  kar  grzywny  jest  bardzo  interesujący  i  godny 
zainteresowania w przyszłości, zamiast konieczności odśnieżania chodników w zimie przez osoby 
trwale niepracujące.    

Radny  Z.  Nagórny nadmienił,  że  w  obecnym  sezonie  zimowym  można  było  zaobserwować 
sytuacje, w których niewielki pojazd odśnieżający chodniki dokonując odśnieżania pomijał niektóre 
odcinki  pozostawiając  je  nietkniętymi.  Zdaniem  radnego  takie  działania  wynikają  z  braku 
podpisanych  porozumień  niektórych  wspólnot  mieszkaniowych  z  firmą  zajmującą  się 
odśnieżaniem.  W związku  z  powyższym,  złożył  wniosek  o  unormowanie  systemu  odśnieżania 
chodników  za  pomocą  małego  pojazdu  oraz  zobligowanie  odpowiedzialnych  pracowników
do odśnieżania chodników na całej ich długości, a nie jedynie odcinkami. 
  
Radna Z. Kolat wnioskowała o rozważenie możliwości renowacji tynków budynku położonego 
przy ul. Karola Miarki 3. Mimo, iż w budynku tym została założona wspólnota mieszkaniowa i jest 
on obiektem zabytkowym, to nasiąkające opadami atmosferycznymi w okresie jesienno – zimowym 
tynki stanowią zagrożenie dla przechodniów tej mocno uczęszczanej ulicy. 

Ad. 19. Zamknięcie Sesji.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  XXXI  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 28 stycznia 2009 r.
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Arkadiusz Rymer Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


